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Rada Miejska w Serocku 

Komisja Spraw Obywatelskich 

Protokół 9/2024 

9. Komisja Spraw Obywatelskich w dniu 25 listopada 2024 

Miejsce posiedzenia: Sala Konferencyjna Urzędu Miasta i Gminy w Serocku 

Obrady rozpoczęto 25 listopada 2024 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:02 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 6 członków. 

Obecni: 

1. Mirosława Beli 

2. Magdalena Jakubowska-Gniadek 

3. Bożena Kalinowska 

4. Teresa Krzyczkowska 

5. Dominik Krzykowski 

6. Aneta Rogucka 

 

Dodatkowo w posiedzeniu wzięli udział: 

1. Artur Borkowski – Burmistrz Miasta i Gminy Serock 

2. Rafał Karpiński – Sekretarz Miasta i Gminy Serock 

3. Olga Kozłowska - Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej  

  

1. Otwarcie posiedzenia i przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski otworzył posiedzenie Komisji, powitał 

wszystkich zebranych, sprawdził obecność i stwierdził, że w posiedzeniu bierze udział 6 radnych, 

wobec czego posiedzenie Komisji jest prawomocne. Przewodniczący Komisji poinformował o 

porządku obrad, który przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia i przedstawienie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy gminy 

Miasto i Gmina Serock z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, wymienionymi w art. 

3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na 2025 rok 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zapewnienia warunków osiedlenia się na terenie 

Miasta i Gminy Serock rodziny polskiego pochodzenia - repatriantów z Kazachstanu 

4. Sprawy różne. 

5. Zamknięcie posiedzenia. 
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Wobec braku wniosków do porządku obrad, Przewodniczący Komisji przystąpił do jego 

realizacji. 

  

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy 

gminy Miasto i Gmina Serock z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2025 rok. 

Burmistrz Artur Borkowski powiedział, że co roku jest przedstawiany program współpracy 

wynikający z ustawy o pożytku publicznym i wolontariacie, co roku ta uchwała zawiera pewne 

obligatoryjne elementy wymienione w § 1. Uchwała jest podstawą formalną, aby podjąć 

współpracę z organizacjami wyszczególnionymi, lub tymi, które wyszczególnione nie są, ale w 

trakcie roku taka potrzebę zgłaszają. Od lat dwie organizacje są stałym partnerem w obszarze, 

który jest szczególnie newralgicznym i ta stałość współpracy jest pewną wartością, która jest 

pielęgnowana. Jest to Wodne Ochotnicze Pogotowie Ratunkowe, drugi partner to Klub 

Honorowego Krwiodawstwa Legion.     

Sekretarz Rafał Karpiński dodał, że ta uchwala pozwala gminie zlecać wykonywanie zadań 

publicznych stowarzyszeniom, fundacjom, które zdejmują trochę ciężar z gminy w wykonywaniu 

zadań. Ustawa o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie mówi szczegółowo o tym 

jaki zakres zadań publicznych gmina może, jest to konkretnie wymienione w artykule 4 i jest tam 

szereg tych zdań. Nasz projekt uchwały podlega obligatoryjnie konsultacjom i co roku jest 

wykładany, wyznaczone są terminy na zgłaszanie uwag, w tym roku nie wpłynęły uwagi. Jeśli w 

ciągu roku pojawi się fundacja, która będzie chciała wykonywać zadania publiczne, korzystać z 

formy wsparcia to będzie mogła to zrobić. Poza finansowym wsparciem dotacji, jest również 

poza finansowe wsparcie np. udostępnianie sali w Centrum Kultury, pomoc w nagłośnieniu czy 

organizacji jakiegoś wydarzenia. Program jest skonstruowany w oparciu o elementy 

obligatoryjne, które ustawa wymaga. Jeśli chodzi o środki finansowe zasygnalizowana kwota nie 

jest kwota stałą, to że Rada ja przyjmie nie znaczy, że taka pozostanie, zapis § 16 mówi, że 

ostateczna wysokość środków na realizację rocznego programu określona zostanie w uchwale 

budżetowej gminy na rok 2025, może ona być również zmieniona w ciągu roku, jeśli pojawi się 

stowarzyszenie, które będzie chciało przystąpić do programu to jest do tego droga otwarta.             

Radna Mirosława Beli zapytała, gdzie ukazują się ogłoszenia o programie. 

Sekretarz Rafał Karpiński odpowiedział, że ogłoszenia są umieszczone w Biuletynie Informacji 

Publicznej oraz na tablicy ogłoszeń w Urzędzie. 

Radna Mirosława Beli zapytała o partnera, który składa co rok.  

Sekretarz Rafał Karpiński odpowiedział, że jest to Stowarzyszenie Zrzeszające Seniorów oraz 

jeśli to jest zadanie to wspieranie Honorowych Krwiodawców na terenie Powiatu 

Legionowskiego to wiodącym podmiotem jest podmiot, o którym wspominał Pan Burmistrz. Tak 

jest w małej gminie, na większym terenie np. w Warszawie czy innym dużym mieście 

stowarzyszeń będzie więcej.   
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Przewodniczący Dominik Krzykowski zapytał jakie działania na terenie gminy prowadzi Klub 

Honorowego Krwiodawstwa Legion.   

Sekretarz Rafał Karpiński odpowiedział, że oferta jest zgodna ze wzorem rozporządzenia i w 

samej ofercie wyceniając usługę, jest tabelka, którą trzeba wypełnić należy wskazać wszystkie 

zadanie i je wycenić, wycenić swój wkład, pracę swoich ludzi, wolontariatu i kwotę, którą 

zamierza się pozyskać z gminy i te zadania są później oceniane są realne do wykonania i jak były 

wykonane w latach ubiegłych przez ten podmiot. Jeśli chodzi o promowanie akcji to jest strona 

internetowa jest tam możliwość rejestracji dawców i również ogłaszania akcji, gdzie jest nagła 

potrzeba krwi. Poza tym są spotkania na terenie gminy, przyjeżdża autobus dla honorowych 

krwiodawców.       

Burmistrz Artur Borkowski dodał, e także w szkołach i przedszkolach wydawane są broszury, 

malowanki, które odwołują się do tych zachowań, jest to cenne, że od najmłodszych lat kształtuje 

się to odpowiedzialne podejście.       

Radna Magdalena Jakubowska-Gniadek zapytała, czy jest szansa, aby było więcej czasu na 

przygotowanie dla organizacji, które biorą udział i chcą przystąpić do konkursu. 

Sekretarz Rafał Karpiński odpowiedział, że tak, jeśli wykonawcy, którzy zgłoszą ideę, którą 

chcieliby realizować będą potrzebowali więcej czasu to jak najbardziej będą mogli. Należy 

zgłosić taką potrzebę to konkurs będzie wcześniej ogłoszony.  

Radna Mirosława Beli zapytała, czy są podejmowane działania promocyjne w celu zwiększenia 

świadomości mieszkańców, że mogą uczestniczyć w tego typu współpracy z organizacjami czy 

tylko informacja umieszczona na BIP.    

Sekretarz Rafał Karpiński odpowiedział, że ta uchwała jest skierowana to wykonawców 

instytucjonalnych, czyli stowarzyszeń i fundacji a oni wiedzą, że takie uchwały są i gdzie są 

publikowane. Program jest promowany przez gminę Serock od kilkunastu lat, ponadto od kilku 

lat jest obowiązek sprawozdawczy do Rady Miejskiej, więc ludzie słyszą, że są takie zadania 

promowane. 

Burmistrz Artur Borkowski dodał, że jest jeszcze jedna ścieżka, która sprawdziła się w gminie 

zwłaszcza w trudnych sytuacjach tj. np. sytuacja związana z uchodźcami z Ukrainy, że gmina 

sama zainicjowała kontakt z organizacjami i taka współpraca była nawiązana, było to działanie 

efektywne. Są różne kanały i formy nawiązywania współpracy. 

Sekretarz Rafał Karpiński powiedział, że stowarzyszenia, których ważnym celem jest, aby 

pozyskać środki na swoje zadania śledzą informacje o konkursach, interesują się tym tematem. 

Gdyby chodziło o osobę fizyczną, to można by się zastanowić jak bardziej rozpowszechnić takie 

informacje, aby dotarły do jak najszerszego grona, ale mowa tu głównie o stowarzyszeniach, a 

więc podmiotach profesjonalnych w wykonywaniu takich zadań.  

Radna Mirosława Beli zapytała, czy jest monitorowana efektywność współpracy z podmiotami. 

Sekretarz Rafał Karpiński odpowiedział, że podmioty te składają sprawozdania, jeżeli jest to 

pomoc finansowa to podmioty te muszą się rozliczyć z otrzymanej dotacji. Jeżeli chodzi o pomoc 
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poza finansową to radni otrzymują sprawozdanie o realizacji programu za rok poprzedni. Jest 

dokument, który szczegółowo opisuje podjęte działania. 

Burmistrz Artur Borkowski dodał, że sformułowanie efektywność jest dosyć szeroką kategorią i 

można różnie rozumieć to pojęcie. Kolejna kwestia jest taka, że chodzi głownie o aktywizację i 

poszukiwanie partnerów do współpracy, a nie stricte efektywność, ponieważ jak można ocenić 

efektywność np. WOPR-u? Sama obecność ratowników daje poczucie bezpieczeństwa i sprawia, 

że ludzie korzystają z plaży. Tak samo jest z HDK, nigdy nie wiadomo, kiedy ich pomoc będzie 

potrzebna, ale stowarzyszenie działa i w razie potrzeby można nich pomoc uzyskać.  

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski powiedział, że efektywność można zrozumieć 

jako efektywne realizowanie celów, które zostały przedstawione w tabelce. Radny zapytał, czy 

były sytuacje, że jakaś organizacja zgłaszała się w trakcie roku i np. nie otrzymywała takiej 

pomocy. Przewodniczący komisji powiedział, że rozumie, że jak jakaś organizacja się zgłasza w 

ciągu roku to należy ogłosić konkurs, aby zachować drogę formalną i dana organizacja składa 

wniosek wraz z pełną dokumentacją.  

Sekretarz Rafał Karpiński odpowiedział, że zdarzyła się sytuacja, że swoją ofertę złożyło 

stowarzyszenie z poza terenu gminy, ale po dokonaniu merytorycznej oceny tej oferty, nie 

otrzymało ono wymaganej liczby punktów. 

 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy gminy 

Miasto i Gmina Serock z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, wymienionymi w art. 

3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na 2025 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Mirosława Beli, Magdalena Jakubowska-Gniadek, Bożena Kalinowska, Teresa Krzyczkowska, 

Dominik Krzykowski, Aneta Rogucka 

  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zapewnienia warunków osiedlenia się na 

terenie Miasta i Gminy Serock rodziny polskiego pochodzenia - repatriantów z 

Kazachstanu. 
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Burmistrz Artur Borkowski przedstawił projekt uchwały. Gmina Serock w poprzedniej kadencji 

miała doświadczenie sprowadzenia rodziny z Kazachstanu do jednego z mieszkań. Na kanwie 

historycznej, społecznej i tożsamościowej mamy pewne zobowiązania wobec członków naszej 

wspólnoty narodowej, które zdaniem Burmistrza nie są w dostateczny sposób realizowane. 

Analizując tą sytuacje i dostrzegając to, że na rynku są pewne narzędzia formalno-prawno-

administracyjne podjęto decyzję o tym, aby gmina wniosła swój mały udział w doprowadzeniu 

do historycznej sprawiedliwości. Omawiany projekt uchwały jest kolejną próbą do szukania tej 

sprawiedliwości i szukania odpowiedzi na konkretne potrzeby ludzi, których tysiące nadal 

czekają na szansę osiedlenia się w Polsce. Państwo Polskie gwarantuje kwotę w granicach 200 

000zł na zagospodarowanie, zaadaptowanie rodziny czy pojedynczych osób, w omawianym 

projekcie uchwały mowa jest o rodzinie. Gmina sięga po narzędzie pozyskania tych środków, 

doprowadzenia tej infrastruktury, która jest w posiadaniu gminy do sanu dostatecznie dobrego, 

aby osiedlić tam ludzi. W oparciu o te środki zamierzenia są takie, aby zaadaptować jedno z 

mieszkań i wyremontować je. Jednym z elementów procedury jest akceptacja Rady Miejskiej, 

bez tej zgody działania nie będą mogły być kontynuowane.   

Kierownik Olga Kozłowska powiedziała, że razem z gminą działa zaprzyjaźniony partner, który 

zajmuje się tym zagadnieniem wolontarystycznie, nawiązuje kontakty z tymi rodzinami. Do 

gminy co jakiś czas wpływają zapytania od tych rodzin i w momencie, kiedy gmina zdecydowała 

się na przyjęcie rodziny to ten partner zapytał jakie gmina ma warunki, na ile osób itp. Omawiana 

uchwała dotyczy rodziny czteroosobowej i tej rodzinie gmina zobowiązuje się zapewnić warunki 

do osiedlenia poprzez zawarcie umowy najmu lokalu, wyposażenie lokalu mieszkalnego i 

udzielenie pomocy w zakresie aktywizacji zawodowej. Wiadomo, że na początku trzeba tą 

rodzinę trochę poprowadzić, pomóc, być ciałem doradczym. Dzięki współpracy z partnerem, 

mamy wiedzę jaki zawód wykonują w Kazachstanie, jaką pracę mogą podjąć w Polsce, mają 

pomoc jak poruszać siew pewnych procedurach itp. Podjęcie uchwały jest pierwszym krokiem do 

tego, aby złożyć wniosek o dotację, która da możliwość rewitalizacji własnej bazy lokalowej.  

Uchwała jest także imiennym zaproszeniem, gmina zobowiązuje się do tego, że kiedy lokal 

będzie gotowy, wystąpi o wizę dla tej rodziny.  

Burmistrz Artur Borkowski dodał, że ten proces będzie trwał około roku. Na chwilę obecna nie 

można przesądzić sukcesu tego działań, ale gmina zrobi wszystko, aby sukcesem się to 

zakończyło.   

Radna Bożena Kalinowska zapytała, czy mówi się o lokalu w Borowej Górze.  

Burmistrz Artur Borkowski odpowiedział, że mechanizm jest taki, że jedno z mieszkań na terenie 

gminy, które wymaga generalnego remontu i gmina musiałaby zrobić remont ze środków 

własnych, przeznacza się na ten cel. Rodzina, która obecnie tam mieszka zostanie przeniesiona 

do innego mieszkania, a w tym wyremontowanym obiekcie za środki rządowe zostanie 

umieszczona rodzina z Kazachstanu. Można to traktować także jako pewną formę koniecznej 

rewitalizacji substancji mieszkaniowej z wykorzystaniem środków zewnętrznych.  

Radna Mirosława Beli zapytała czy to mieszkanie wymaga generalnego remontu z powodu 

starości czy zdewastowania.  
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Kierownik Olga Kozłowska odpowiedziała, że to mieszkanie wymaga remontu z powodu 

wyeksploatowania. Mieszkanie to nie jest zdewastowane, jest po prostu zużyte, obecnie mieszka 

tam rodzina normalnie funkcjonująca, pracująca, nie stwarzająca żadnych problemów.   

Burmistrz Artur Borkowski dodał, że starają się zachować odpowiedzialność przy przydzielaniu 

mieszkań w pełni nowoczesnych, nowych tak aby były one dla ludzi, którzy gwarantują to, że te 

mieszkania nie zostaną zniszczone. 

Kierownik OPS Olga Kozłowska powiedziała, że są to lokale i jeśli były odświeżane, to 

zasobami własnymi i jest to tak jak po dwudziestu paru latach nie od nowości. Mieszkanie nie 

jest zdewastowane jest zużyte, ponieważ pani tam zamieszkująca miała kilkoro dzieci, gdzie 

dwoje bądź troje już się wyprowadziło. Jest to rodzina prawidłowo funkcjonująca, pracująca.  

Burmistrz Artur Borkowski dodał, że starają się zachować odpowiedzialność przy przydzielaniu 

mieszkań w pełni nowoczesnych, nowych, tak żeby nie byli to ludzie, gdzie gwarantują, że to 

mieszkanie zostanie zniszczone.  

Kierownik OPS Olga Kozłowska dodała, że pani dostanie o połowę mniejsze mieszkanie, 

ponieważ już nie potrzebuje takiego dużego mieszkania.  

Radna Magdalena Jakubowska-Gniadek zapytała, czy zostanie zapewnione tej rodzinie sposób na 

zagospodarowanie się w zupełnie nowej przestrzeni, gdzie będą musieli odnaleźć się w zupełnie 

innym środowisku, dzieci pójdą do szkoły i mimo wszystko jest to problem, ponieważ z 

doświadczenia wiadomo, że jest część społeczeństwa, gdzie odrzuca takie osoby. Czy są w stanie 

pomóc, zapewnić taką pomoc, że będą mieli, gdzie się zwrócić albo żeby ktoś im powiedział, jak 

mają się zachować w danej sytuacji.  

Kierownik OPS Olga Kozłowska odpowiedziała, że współpracują z osobą, która ma kontakt z 

takimi rodzinami. Regularnie odwiedza rodziny będące w takiej sytuacji, jeśli cokolwiek 

potrzeba, otrzymują pomoc również z porad psychologa. 

Burmistrz Artur Borkowski dodał, że nie są to przypadkowi ludzie i to, że maja konsultanta, 

który jeździ tam notorycznie, poznaje motywację tych ludzi, sytuację, wyklucza to pewne ryzyka, 

że nie przyjedzie tu nikt kto nie wie, gdzie leży Polska i po prostu chciał się dostać na zachód. 

Burmistrz powiedział, że maja już na szczęście te pozytywne doświadczenie, że przyjechała 

mama z synem, syn poszedł do szkoły dobrze się uczy, nie odnotowują żadnych problemów, a 

mama pracuje. 

Kierownik OPS Olga Kozłowska odniosła się również do przykładów rodziny w podobnych 

sytuacjach, dodała, że dużym plusem tej rodziny jest fakt, że jest to pełna rodzina.  

Radna Mirosława Beli zapytała, czy istnieje bariera językowa? 

Kierownik OPS Olga Kozłowska odpowiedziała, że bariera językowa zawsze istnieje w 

zależności od jego stopnia.  

Radna Mirosława Beli zapytała, czy ta rodzina obecnie jest jeszcze w Kazachstanie?  
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Kierownik OPS Olga Kozłowska odpowiedziała, że tak obecnie są w Kazachstanie. W momencie 

dopięcia wszelkiej dokumentacji oraz czynności to rodzina przyjeżdża.  

Radny Dominik Krzykowski zapytał czy z tych środków do 220 000,00zł to będzie 

wyremontowany i odnowiony budynek? 

Kierownik OPS Olga Kozłowska odpowiedziała, że tak mieszkanie zostanie odnowione.  

Radny Dominik Krzykowski zapytał, czy jak ta rodzina się osiedla to czy przez jakiś czas jest 

zwolniona z opłaty czynszu? 

Kierownik OPS Olga Kozłowska odpowiedziała, że nie będzie takiej potrzeby, ponieważ dostaną 

jakieś dodatkowe środki na doposażenie. Pan jest mechanikiem i przy wsparciu OPS w 

aktywizacji zawodowej nie będzie problemu ze znalezieniem pracy.  

Radna Mirosława Beli zapytała czy ta rodzina musiała w jakiś sposób udokumentować polskie 

pochodzenie? 

Burmistrz Miasta i Gminy Serock Artur Borkowski odpowiedział, że w dokumentach jest 

potwierdzenie, wskazana jest narodowość Polaków i decyzje Konsula. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zapewnienia warunków osiedlenia się na terenie 

Miasta i Gminy Serock rodziny polskiego pochodzenia - repatriantów z Kazachstanu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Mirosława Beli, Magdalena Jakubowska-Gniadek, Bożena Kalinowska, Teresa Krzyczkowska, 

Dominik Krzykowski, Aneta Rogucka 

4. Sprawy różne. 

 Nie zgłoszono. 

5. Zakończenie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski stwierdził wyczerpanie porządku obrad i zamknął 

posiedzenie.  

 

 

 

Przewodniczący 
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Komisji Spraw Obywatelskich 

Dominik Krzykowski 

  

Przygotował: Patrycja Seroka 


